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Protokół nr LIV/23 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 kwietnia 

2023 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady LIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. Następnie powitał 

wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot.  – lista obecności radnych), Komendanta 

Powiatowego PSP w Pszczynie, Komendanta Powiatowego Policji w Pszczynie, 

kierowników, dyrektorów, naczelników oraz przedstawicieli mediów (zał. nr 2 

do prot. – lista obecności radnych). Kolejno poinformował, iż zgodnie z par. 

18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Z kolei przebieg sesji zostanie 

zarejestrowany na karcie CF (compact flash), nagranie to stanowić będzie załącznik 

do protokołu. Kolejno poinformował również, iż obrady odbywać się będą zgodnie 

z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku informacyjnego RODO w sprawie 

nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. Kolejno poprosił radnych 

o potwierdzenie swojej obecności na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, 

że ustawowy skład Rady wynosi 23 radnych i na podstawie potwierdzeń 

uczestnictwa, w sesji uczestniczy 20 radnych. 

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 

15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 
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17. Stefan Ryt 

18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Przewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 3 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie?  

P. Starosta poprosiła o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia przez Powiat Pszczyński zadania z zakresu administracji rządowej 

związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu 

pszczyńskiego dotyczącego wypłaty dodatkowego wynagrodzenia 

dla członków powiatowej komisji lekarskiej orzekającej o stopniu zdolności 

do służby wojskowej, który jest niezbędny w związku z wystąpieniem Wojewody 

Śląskiego o zawarcie nowego porozumienia, które dotyczy powierzenia Powiatowi 

Pszczyńskiemu zadania związanego z przygotowaniem kwalifikacji wojskowych. 

Dodała, że porozumienie wpłynęło już po złożeniu projektów uchwał, natomiast 

termin rozpoczęcia kwalifikacji wojskowej na terenie naszego Powiatu ustalono 

na 15 maja br., czyli przed następną sesją. Zwróciła uwagę, że projekt głównie 

dotyczy zmiany podstawy prawnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że podczas posiedzenia Komisji Spraw 

Społecznych oraz Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 

24 kwietnia br. ich członkowie złożyli wnioski o wycofanie z porządku obrad sesji 

Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 26 kwietnia 2023 r. projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia apelu wyrażającego sprzeciw wobec wykorzystywania 

osoby Świętego Jana Pawła II do celów politycznych (Druk Nr 2), natomiast 

w dniu 20 kwietnia br. Komisja Finansów odstąpiła od wydania opinii, pozostawiając 

decyzję Radzie Powiatu w tej sprawie.  W związku z powyższym poddał pod 

głosownie imienne przedmiotowy wniosek (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 22 radnych) (zał. nr 4 do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 19 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, projekt uchwały został 

wycofany z porządku obrad, pozytywnie większością głosów.  

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne wniosek  

Zarządu Powiatu o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 

ppkt 7, tj. projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Powiat Pszczyński 

zadania z zakresu administracji rządowej związanego z przeprowadzeniem 

kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu pszczyńskiego dotyczącego wypłaty 

dodatkowego wynagrodzenia dla członków powiatowej komisji lekarskiej 

orzekającej o stopniu zdolności do służby wojskowej (Druk Nr 7) (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 20 radnych) (zał. nr 5 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

uzupełniony o dodatkowy projekt uchwały, pozytywnie jednogłośnie. 

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne przyjęcie porządku 

obrad ze zmianami (podczas głosowania zdalnego obecnych było 20 radnych)  

(zał. nr 6 do prot.).  

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

przyjęty przez Wysoką Radę pozytywnie jednogłośnie. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29 marca 2023 r. 

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z LIII sesji Rady z dnia 29 marca 2023 r. Poinformował, że do dnia 
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dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów. 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z LIII sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 20 radnych) (zał. nr 7 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie jednogłośnie przez Wysoką Radę. 

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania  Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym 

poprosił p. Starostę o jego przedstawienie. 

P. Starosta przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu Pszczyńskiego 

w okresie od dnia 29 marca do dnia 25 kwietnia 2023 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Poza treścią sprawozdania dodała, że jak już stało się zwyczajem do najbliższego 

sprawozdania dołączona została informacja dotycząca sytuacji na rynku pracy 

przygotowana przez Powiatowy Urząd Pracy w Pszczynie.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza jakieś zapytania  

do ww. sprawozdania, wobec ich braku, zamknął ten punkt porządku obrad.  

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  
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Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy  

przekazania Staroście Pszczyńskiemu według właściwości do rozpatrzenia 

petycji z dnia 18 stycznia 2023 r., po czym poprosił o przedstawienie opinii przez 

wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 kwietnia 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 11 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania 

Staroście Pszczyńskiemu według właściwości do rozpatrzenia petycji z dnia  

18 stycznia 2023 r. i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania  

na sali obrad obecnych było 20 radnych)(zał. nr 12 do prot.). 

Radny Michał Pudełko z uwagi na problem techniczny związany z oddaniem 

głosu poprzez oprogramowanie Esesja głosował w sposób tradycyjny, będąc 

„za” przyjęciem projektu uchwały. 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LIV/431/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przekazania Staroście Pszczyńskiemu według 

właściwości do rozpatrzenia petycji z dnia 18 stycznia 2023 r., została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 13 do prot.). 
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Ad. 4.2) 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia apelu 

wyrażającego sprzeciw wobec wykorzystywania osoby Świętego Jana Pawła II 

do celów politycznych (Druk Nr 2), został wycofany z porządku obrad.  

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy delegowania 

radnych Rady Powiatu Pszczyńskiego do składu Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku na kadencję 2023-2026, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez 

jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. wraz z propozycją radnych Zdzisława 

Grygiera oraz Aleksandra Malchera do prac w ww. Komisji (zał. nr 11 do prot.).  

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, 

wobec braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie 

delegowania radnych Rady Powiatu Pszczyńskiego do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku na kadencję 2023-2026 wraz z propozycją Komisji 

Spraw Społecznych, która do tych prac wytypowała radnych Zdzisława 

Grygiera i Aleksandra Malchera i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 20 radnych)(zał. nr 14 do prot.). 

Radny Michał Pudełko z uwagi na problem techniczny związany z oddaniem 

głosu poprzez oprogramowanie Esesja głosował w sposób tradycyjny, będąc 

„za” przyjęciem projektu uchwały. 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LIV/432/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie delegowania radnych Rady Powiatu Pszczyńskiego  

do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku na kadencję 2023-2026, została 

przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 15 do prot.). 
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Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego w 2023 roku, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 kwietnia 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 11 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego w 2023 roku i poddał go pod głosowanie imienne  

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 20 radnych) (zał. nr 16 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 17 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 3 głosy 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LIV/433/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2023 roku, 

została przyjęta pozytywnie większością głosów przez Radę Powiatu (zał. nr 17  

do prot.). 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2023 rok, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 kwietnia 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 11 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2023 rok i poddał go pod głosowanie imienne  

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 20 radnych) (zał. nr 18 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 18 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 2 głosy 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LIV/434/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2023 rok, 

została przyjęta pozytywnie większością głosów przez Radę Powiatu (zał. nr 19 

do prot.). 

Ad. 4.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2023 – 2030, 

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 20 kwietnia 2023 r. (zał. nr 9 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 10 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 24 kwietnia 2023 r. (zał. nr 11 do prot.). 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2023 – 2030 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 23 radnych) (zał. nr 20 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów  

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr LIV/435/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2023 - 2030, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 21 do prot.). 

Ad. 4.7) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały został wprowadzony  

do porządku obrad w dniu dzisiejszym i dotyczy przyjęcia przez Powiat Pszczyński 

zadania z zakresu administracji rządowej związanego z przeprowadzeniem 

kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu pszczyńskiego dotyczącego wypłaty 

dodatkowego wynagrodzenia dla członków powiatowej komisji lekarskiej 

orzekającej o stopniu zdolności do służby wojskowej, po czym otworzył dyskusję 

nad przedmiotowym projektem uchwały. Wobec braku chętnych do zabrania głosu, 

odczytał ww. projekt uchwały i poddał go pod głosowanie imienne (podczas 

głosowania na sali obrad obecnych było 20 radnych)(zał. nr 22 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr LIV/437/23 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyjęcia przez Powiat Pszczyński zadania z zakresu 

administracji rządowej związanego z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej 

na terenie powiatu pszczyńskiego dotyczącego wypłaty dodatkowego 

wynagrodzenia dla członków powiatowej komisji lekarskiej orzekającej 
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o stopniu zdolności do służby wojskowej, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 23 do prot.). 

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad dotyczy odpowiedzi 

na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu została złożona 

jedna interpelacja przez radnego Wojciecha Lalę, wniosek przez radnego Zdzisława 

Grygiera oraz oświadczenie przez radnego Mariana Szwarca. W związku 

z powyższym zapytał radnych, czy uzyskane odpowiedzi wymagają 

doprecyzowania? 

Radny Wojciech Lala odpowiedział przecząco.  

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady, 

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później 

niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. Wobec 

powyższego zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie? 

Radny Krzysztof Spyra złożył interpelację w sprawie opracowania dokumentacji 

projektowej dla budowy ciągu pieszo-rowerowego oraz chodnika w Mizerowie  

(załącznik nr 24 do protokołu). Wyjaśnił, że chodzi o dwa odcinki, tj. od ul. Lipki  

do ul. Pocztowej w Kryrach i drugi odcinek między ul. Średni Dwór i Mały Dwór.  

Dodał, że pierwszy odcinek połączyłby Mizerów z Kryrami na bardzo krętym  

i niebezpiecznym  odcinku drogi. Przekazał, że drugi odcinek łączy Borki 

z Mizerowem, co ma istotne znaczenie, np. dla dzieci, które uczęszczają tamtędy 

do szkoły. Przekazał, że Mizerów, to taka miejscowość, która dzieli się na Borki 

 i Mizerów i trudno dziwić się, że taki podział tam funkcjonuje, skoro dzielnica Borki, 

choć nie wie, jak ją nazwać, jednostka organizacyjna, osadnicza Borki nie jest nawet 

połączona chodnikiem z resztą Mizerowa. Przekazał, że na Borkach i w Mizerowie 

jest chodnik, ale pomiędzy nimi, na odcinku niecałego kilometra, nie ma. Zwrócił 

uwagę, że mieszkańcy od lat wnioskują i postulują budowę chodnika na tych dwóch 
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odcinkach. Dodał, że są, to właściwie jedyne krótkie odcinki w całej Gminie Suszec 

w ciągu ul. Wyzwolenia, gdzie nie ma żadnego chodnika, ani ścieżki. Wyjaśnił, 

że jeśli chodzi o pierwszą lokalizację, tj. między Lipkami a ul. Pocztową, osobiście 

podnosił już ten temat na początku kadencji i jest on cały czas aktualny, a nawet 

rzekłby, że teraz jeszcze dużo bardziej, bo odkąd przebudowano DW933 

i wybudowano piękną ścieżkę rowerową między Pszczyną a Pawłowicami, w ładne 

dni mnóstwo rowerzystów jeździ od Suszca, przez Kryry, Mizerów, aż do DW933 

i muszą wjechać na kręty i niebezpieczny odcinek ul. Wyzwolenia, więc tam być 

może nawet ciąg pieszo-rowerowy byłby bardziej zasadny, przynajmniej 

od ul. Kasztanowej do Lipek, niż sam chodnik. Dodał, że coś na pewno powinno tam 

powstać. Przekazał, że wie, iż po ostatnim spotkaniu z Etatowym Członkiem Zarządu 

Powiatu Grzegorzem Nogłym, zapalił się jakiś promyk nadziei. Dodał, że jego 

zdaniem jest, to dosyć pilna sprawa, dlatego też w swojej interpelacji wnioskuje, 

czy prosi, żeby przynajmniej odcinek od Lipek do ul. Pocztowej w Kryrach, choć 

najlepiej oba wprowadzić możliwie szybko do WPF-u, żeby jeszcze w tym roku mogły 

rozpocząć się prace projektowe. Przekazał, że zapewne samo przygotowanie 

projektu potrwa kilka miesięcy albo rok, a jego zdaniem rowerzystów będzie tam tylko 

przybywać z uwagi na naprawdę atrakcyjny ciąg rowerowy z Gminy Suszec 

do Pszczyny. Dodał, że wszystko szczegółowo uzasadnił w interpelacji. Kolejno 

korzystając z obecności Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Pszczynie 

podziękował PZD w Pszczynie za oczyszczenie, a przede wszystkim pogłębienie 

rowu wzdłuż ul. Wyzwolenia aż do Pszczynki. Zwrócił uwagę, że jest, to drobna 

inwestycja, która trwała bardzo długo, jednak wyraził zadowolenie, że w końcu się 

udała. Przekazał, że udało się ją wykonać za niewielkie pieniądze, ale była ważna 

dla mieszkańców bloków przy ul. Lipki. 

P. Starosta w nawiązaniu do pierwszej części wypowiedzi z interpelacji przedmówcy, 

poprosiła Etatowego Członka Zarządu Powiatu Grzegorza Nagłego, który posiada  

w tym temacie bieżące informacje, z uwagi na to, że odbyło się spotkanie 

z mieszkańcami. 

Etatowy Członek Zarządu Powiatu przekazał, że faktycznie odbyło się spotkanie  

z mieszkańcami Kryr i Mizerowa. Dodał, że podjęte zostały pewne ustalenia, 

mianowicie, że jeżeli znajdą się środki w budżecie na wykonanie projektu, to projekt 

taki zostanie wykonany wspólnie z Gminą Suszec. Przekazał, że obecnie oczekuje 

się na dalszy bieg sprawy. Podkreślił, że wiadomym jest, że inwestycja jest bardzo 

potrzebna i oczekiwana przez mieszkańców. 
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Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, 

czy oświadczenia?  

Radny Zdzisław Grygier w pierwszej kolejności podziękował Dyrektorowi 

Powiatowego Zarządu Dróg w Pszczynie za wykonane prace dotyczące Jankowic 

oraz Wisły Wielkiej, o co wnioskował na poprzedniej sesji. Przekazał, że tydzień temu 

odbyły się zebrania mieszkańców Ćwiklic i Rudołtowic, na których miał okazję być, 

gdzie wywiązała się gwałtowna dyskusja w niektórych tematach. W związku 

z powyższym złożył wniosek w sprawie wniosków mieszkańców Ćwiklic i Rudołtowic 

(załącznik nr 25 do protokołu).  Dodał, że pozwolił sobie załączyć pięć wniosków, 

które zostały przegłosowane, a dotyczą ul. Zawadzkiego, którą Powiat Pszczyński 

ma w swoim utrzymaniu oraz ul. Spokojnej. Przekazał, że jeśli chodzi 

o ul. Zawadzkiego, to są  roboty, które można wykonać nawet do następnej sesji. 

Przekazał, że chodzi o wykonanie kawałka nakładki asfaltowej, od szybu 

kopalnianego w kierunku Dębiny, udrożnienie niedrożnych, zasypanych liśćmi rowów 

od ul. Brzozowej w kierunku Pałacyku przy ul. Zawadzkiego 128, nie będzie mówił 

o szczegółach, ale jest to około 200 m. Kolejno przekazał, że chodzi o przepust, który 

jest odkryty przy posesji ul. Zawadzkiego, gdzie studzienki kanalizacyjne są 

do udrożnienia, ale  nie chciałby wchodzić w szczegóły. Dodał, że bardziej 

gwałtowną dyskusję wywołał wniosek, który został przegłosowany, a chodzi o projekt 

przebudowy ul. Spokojnej, gdzie mieszkańcy są bardzo oburzeni na pojawiające się 

pomysły, tj. zrobienia z ul. Spokojnej ulicy jednokierunkowej. Dodał, że radni kiedyś 

jechali zobaczyć ten odcinek drogi, który jest bardzo wąski, po obu stronach rosną 

drzewa i są rowy. Przekazał, że teraz nieruchomości wykupili tam deweloperzy 

i budują na potęgę różnej maści domy, dlatego zapewne problem będzie nawarstwiał 

się. Poprosił, aby pomyśleć o tym, żeby drogę przebudować. Dodał, że zdaje sobie 

sprawę, że jest, to zadanie rozciągnięte na kilka lat, ale jak nie zaczniemy już,  

to pewnie później będzie problem. Kolejno podziękował za szybką reakcję 

w Jankowicach, co ma naprawdę znaczenie dla mieszkańców, bowiem otrzymał 

zwrotne informacje, że fajnie, iż PZD w Pszczynie natychmiast skontaktowało się 

z Sołtysem. Kolejno podziękował Zarządowi Powiatu za to, że ma fajnego Dyrektora,  

bowiem szybkość działania ma podwójne znaczenie, bowiem jeśli ktoś czeka tydzień, 

 to już zaczyna się denerwować, a jeśli reakcja jest już na drugi dzień, choć 
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wiadomo, że nie wszystko zostało dokończone, to społeczeństwo górnolotnie widzi, 

że jakieś działanie zostało podjęte. 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmówca zaimponował jemu podwójnie,  

bowiem po pierwsze podziękował Zarządowi Powiatu, za to, że ma takiego dobrego 

Dyrektora, a po drugie, że złożył po raz pierwszy wniosek racjonalizatorski,  

bowiem dał Dyrektorowi zadanie i od razu powiedział, do kiedy ma być zrobione, 

czyli do następnej sesji.  

Radny Zdzisław Grygier przekazał, że powiedział tak dlatego, bowiem przedmówca  

wymaga, aby na każdej sesji było podziękowanie dla Dyrektora, więc składając 

wniosek, wyraził nadzieję, że będzie mógł znów podziękować. 

Przewodniczący Rady przekazał, że można to „zwalić” na niego. 

Radny Aleksander Malcher na ręce Komendanta Powiatowego Policji w Pszczynie 

złożył podziękowania dla policjantów za bardzo bezpieczną akcję i skuteczne 

zatrzymanie pirata drogowego. Dodał, że można było zobaczyć w mediach i w ogóle 

telewizji, jak skutecznie działa nasza Policja, bowiem zatrzymała pirata na motocyklu 

i nic się nikomu nie stało. Dodał, że pirat został skutecznie i prawidłowo zatrzymany, 

po czym zostanie ukarany. Podziękował za profesjonalną i skuteczną interwencję,  

prosząc o przekazanie podziękowań funkcjonariuszom, życząc by zawsze było 

bezpiecznie. Dodał, że należy wyłapywać wszystkich, którzy naruszają 

bezpieczeństwo w ruchu i trzeba robić, to dobrze, a wiadomo, że różnie, w różnych 

przypadkach bywa, lecz u nas obyło się, to należycie i należy cieszyć się z tego.  

Przewodniczący Rady żartując przekazał, że z pewnością pościg odbywał się 

samochodem dofinansowanym przez Powiat, jednocześnie dziękując Komendantowi.  

Radny Aleksander Malcher przekazał, że z uwagi na członkostwo w Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku, zajmuje się takimi sprawami. Kolejno raz jeszcze 

podziękował. 

Radny Wojciech Lala przekazał, że chciałby przyłączyć się do głosu radnego  

Krzysztofa Spyry i przypomnieć, że była złożona interpelacja odnośnie chodnika,  

gdzie została dołączona lista osób popierających inwestycję, co miało miejsce około  

dwa albo trzy lata temu. Wyraził zadowolenie, że radny Krzysztof Spyra odnowił 

sprawę, bowiem jest, to rzeczywiście ważny odcinek, gdzie w weekendy jeździ 

bardzo dużo rowerzystów, a szczególnie na moście, z którym jest techniczny kłopot. 

Dodał, że około dwa lata temu miała tam miejsce wizja lokalna na Pszczynce. 
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Przekazał, że jest tam problem techniczny i podniesiony zostanie koszt wykonania 

chodnika, ale trzeba, to zrobić. Kolejno podziękował Dyrektorowi Powiatowego 

Zarządu Dróg w Pszczynie za sprawne załatwienie remontu drogi ul. Nagrabówki 

i wysypanie szutrem jej pobocza. Następnie podziękował i pogratulował p. Naczelnik 

oraz pracownikom Wydziału Promocji Powiatu i Integracji Europejskiej za 

przygotowanie świetnego jarmarku we współpracy z wieloma innymi instytucjami, 

który odbył się w Skansenie Pszczyńskim. Dodał, że była, to bardzo fajna inicjatywa 

i mimo fatalnej wręcz pogody były tłumy gości, co świadczy o tym, że jego zdaniem 

taką inicjatywę należy również powtórzyć w przyszłym roku. 

Radna Helena Gąska przekazała, że biła się z myślami, czy zabrać głos, ale zbytnio 

ją to boli, dlatego chciałaby złożyć oświadczenie. Wyraziła zadowolenie z wycofania 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia apelu wyrażającego sprzeciw wobec 

wykorzystywania osoby Świętego Jana Pawła II do celów politycznych, ale boli ją to, 

że nie było Rady Powiatu stać na to, aby przegłosować uchwałę, która była 

głosowana w wielu samorządach, ale niestety inne względy wzięły górę. Zwróciła 

uwagę, że osoba Jana Pawła II powinna nas łączyć i wszyscy mówią o tym, że nas 

łączy, a jednak nie do końca tak niestety jest.  

Radna Bogumiła Maria Boba przekazała, że skoro Rada Powiatu nie potrafiła 

uzgodnić jednolitej uchwały, z uwagi na to, że nie wszyscy muszą mieć jednakowe 

poglądy, osobiście zamieści swoje ogłoszenie w Plessie, oczywiście za własne 

pieniądze i we własnym imieniu. 

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady poinformował, że na oprogramowaniu 

Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostały: sprawozdanie roczne  

z wykonania budżetu Powiatu Pszczyńskiego za 2022 rok,  sprawozdanie roczne  

z wykonania planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Pszczynie za 2022 rok oraz informacja o stanie mienia Powiatu 

Pszczyńskiego, które będą przedmiotem analizy wszystkich Komisji Rady, informacja 

nt. udziałów w Agencji Rozwoju i Promocji Ziemi Pszczyńskiej Sp. z o.o. oraz 

odpowiedź Głównego Inspektoratu Transportu Drogowego oraz Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad dotycząca zasadności zamontowania kamer 
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rejestrujących przejazd samochodów na czerwonym świetle na skrzyżowaniu DK1 

z ul. Męczenników Oświęcimskich i ul. Bielską oraz zasadności zamontowania 

zestawów odmierzających czas do zmiany świateł na "pszczyńskim" odcinku DK1. 

Kolejno przypomniał wszystkim radnym o obowiązku złożenia, w dwóch 

egzemplarzach, oświadczenia o stanie majątkowym na dzień 31.12.2022 r., 

w nieprzekraczalnym terminie do 28 kwietnia br., czyli do piątku do godziny 1400 

w Biurze Rady Powiatu. Następnie podał, że kolejna sesja odbędzie się w dniu 

24 maja br. o godz. 1300. Kolejno przypomniał o zaproszeniu na uroczystości święta 

3 Maja na Pszczyńskim Rynku, które odbywają się również w innych gminach. 

Poprosił, aby pamiętać o spełnieniu swojego obywatelskiego obowiązku. Kolejno 

zapytał, czy ze strony Zarządu Powiatu będą jakieś informacje bieżące, wobec ich 

braku, zamknął ten punkt porządku obrad.  

Ad. 9 Zamknięcie obrad LIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady, dziękując za obecność,  

zamknął obrady LIV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1344, 

wypowiadając stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi  

załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 

Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


